
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. juni 2016 stillet følgende spørgs-

mål nr. 684 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Jesper Petersen 

(S). 

 

Spørgsmål nr. 684:  

”Ministeren bedes oplyse den aktuelle plan for, hvornår ansøgningerne fra 

apoteker om tilskud ventes afgjort og meddelt ansøgerne.” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmodet om en udtalelse fra Læge-

middelstyrelsen.  

 

Styrelsen oplyser følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 

 

”Det er Lægemiddelstyrelsens opgave at vurdere, hvilke filialer der opfylder et særligt 

forsyningsmæssigt behov og derfor også fra 1. januar 2017 skal modtage filialtilskud. 

Udstedelse af påbud til disse filialer forventes at finde sted inden udgangen af okto-

ber måned. Samtidig vil filialer, som ikke opfylder et særligt forsyningsmæssigt be-

hov, modtage information fra Lægemiddelstyrelsen om dette, samt at det nuværende 

filialtilskud vil blive aftrappet over en 5 årig periode. 

 

Lægemiddelstyrelsen vil inden udgangen af juni måned orientere apotekerne om 

proces og tidshorisont.” 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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